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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  31 

Datum zasedání:  29. 03. 2017 

Přítomni:  Bernatík, Brtáňová, Franěk, Chmielová, Koštuříková, Macura, Šeligová, 
Škrabal, Verner 

Omluveni:  Buryová, Dziadková, Klepková Vodová, Kuric 

Hosté:   Stavárek, Tvrdoň, Suchánek, Lebiedzik, Šromková 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Vyhodnocení plnění volebního programu v polovině funkčního období 
3. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2016 
4. Vyhodnocení Aktualizace Dlouhodobého záměru SU OPF v Karviné za rok 

2016 
5. Různé 

 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, členy vedení, pana rektora a další 
zaměstnance fakulty. Dr. Koštuříková konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný, 
poté vyjmenovala jednotlivé body programu a požádala o případné návrhy na úpravu. Přítomní 
členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl 
navržen. 
 
Hlasování:  
Pro: 9     Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
2. Vyhodnocení plnění volebního programu v polovině funkčního období 
  
Předsedkyně AS dr. Koštuříková předala slovo děkanovi fakulty, který zrekapituloval dva roky 
působení ve funkci. Svou prezentaci rozdělil do 6 oblastí:   
 
Kvalita vzdělávání:  

� Připravit OPF na úspěšné zvládnutí nového modelu akreditačního procesu 
Prof. Stavárek uvedl, že nejvíc aktuální ze všech bodů, je připravit OPF na úspěšné zvládnutí 
nového modelu akreditačního procesu. Připravuje se nová struktura studijních programů - dva 
profesně orientované studijní programy, jeden zaměřený na turismus, druhý zaměřený na 
marketing (multimediální komunikace). Pro tyto bakalářské stupně by se vytvořil společný 
základ, odlišný od akademických programů.  
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� Zavést funkční systém zajišťování kvality vzdělávací činnosti a jejího vnitřního 
hodnocení 

Vznikne nový povinný orgán Rada pro hodnocení kvality (bude to celouniverzitní záležitost).  
 

� Vytvářet podmínky pro snížení neúspěšnosti studia a propadovosti studentů zejména 
v 1. ročníku bakalářského studia 

Problém, který fakultu trápí, je propadovost studentů prvního ročníku studia, kdy mají problém 
se vypořádat s přechodem ze středoškolského vzdělání na vysokoškolské. Vytváří se podmínky 
pro snížení neúspěšnosti studia (průběžné sbírání bodů do celkového hodnocení). Je potřeba 
jim dávat najevo, že na to mají, a že to nemají vzdávat. Zavádí se nové metody do výuky, 
probíhají školení pro pedagogy, jak motivovat studenty a vtáhnout je do výuky, tak abychom 
nepřicházeli o velké množství studentů hned v prvním ročníku. Prof. Stavárek neopomenul 
zmínit, že z velké části se na tzv. propadovosti podílejí studenti, kteří se do studia zapíší, ale 
nikdy studovat nezačnou. 
  

� Úspěšně zahájit výuku nového oboru PEM a jeho specializací 
Studijní obor PEM bude ve všech stupních studia zásadní. 
 

� Podporovat podnikavost a podnikatelského ducha u studentů 
Business Gate funguje už rok, studenti se zapojují do řešení podnikatelských úkolů. 
 

� Připravovat projekty smysluplné spolupráce s praxí 
Podporujeme projekty smysluplné spolupráce s praxí. Je navázána spolupráce se společností 
Kaufland ve smyslu pravidelných přednášek vrcholných manažerů ve výuce, zadávání 
bakalářských prací aj. Probíhají jednání také se společností Seznam.cz. Rádi bychom utvořili 
skupinu 6 strategických partnerů se zvučnými jmény pro propagování OPF.  
 

� Podporovat nabídku celoživotního vzdělávání  
CŽV, U3V – nastavit nabídku dalších kurzů celoživotního vzdělávání. Zaměřit se na pár 
konkrétních kurzů, které vyžadují certifikaci (kurzy vyšší kategorie).  
 
 
Věda a výzkum:  

� Podporovat pracovníky při podávání výzkumných projektů 
Probíhají kurzy a semináře, které mají podpořit žadatele.  
 

� Zvýšit zapojení fakulty do mezinárodních výzkumných aktivit 
Zapojení není takové, jak bychom si představovali, není tady nic, co by fakultu odlišovalo od 
jiných ekonomických fakult a posouvalo dál. Jde o jednotlivce. Cílem je zapojit více lidí.  
 

� Podat žádost o akreditaci habilitačního řízení 
Úspěšně jsme získali akreditaci habilitačního řízení. Máme prvního habilitovaného docenta, 
další obhajoba proběhne v červnu. Máme další dvě potencionální přihlášky.  
 

� Rozvíjet činnost Institutu interdisciplinárního výzkumu 
Průběžný nárůst objemu tržeb ze získaných zakázek. Připravuje se projekt s MSK, který se bude 
věnovat finančnímu zdraví obcí.  
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� Zkvalitňovat obsah časopisu Acta academica karviniensia a usilovat o jeho indexaci 
v databázi Scopus 

Žádost o zalistování byla zaslána, čeká nás několikaměsíční čekání. Časopis Acta academica 
karviniensia bude prvním časopisem, který bude mít DOI (Digital Object Identifier).  
 

� Podporovat principy Open Access při publikování výsledků výzkumu 
Máme pozitivní reference na série working paperů, jsou čteny a stahovány.  
 

� Vytvořit post-doktorandské pracovní pozice 
Je v zájmu fakulty, aby zde zůstali velmi šikovní a kvalitní doktorandi. Dosud byla vytvořena 
2 post-doktorandská místa (dr. Šimáková a dr. Klepek), v tomto trendu chce vedení nadále 
pokračovat.  
 

� Zvýšit zainteresovanost studentů do výzkumu a podpořit jejich zájem o prezenční 
doktorské studium na OPF 

Katedry měly za úkol připravit projekty v režimu studentské grantové soutěže. Rozhodli jsme 
se, prostředky, které máme na institucionální podporu, použít na financování projektů, které 
neuspěly v SGS, ale mají vědecký potenciál.  
 

� Inovovat fakultní systém motivace a odměňování 
Jediné publikace, které má smysl oceňovat, jsou ty, které jsou evidované na Web of Science a 
v databázi SCOPUS. Upravila se směrnice o poskytování odměn a na tyto dvě kategorie se 
zvýšily odměny jako kompenzace.  
 
 
Internacionalizace: 

� Plnohodnotně využit program Erasmus+ s cílem maximalizace počtu a zvýšení kvality 
mobilit studentů i pedagogů 

Počet přihlášek se výrazně snížil, a je to jeden z parametrů, které se budou promítat do 
financování škol. Není tolik zájemců o studium v zahraničí. Budeme se snažit studenty 
motivovat, abychom si udrželi dobrou pozici v mobilizaci v rámci celé univerzity. 
 

� Zahájit výuku v angličtině v kompletním navazujícím magisterském oboru a 
doktorském studijním programu 

V předchozím roce se vyskytl problém s vízy, proto bylo zahájena a probíhá pilotní výuka 
v navazujícím angl. oboru PEM. Věříme, že již pro rok 2017/2018 proběhne vše bez problémů.  
 

� Usilovat o dlouhodobé pobyty zahraničních pedagogů na OPF 
V současnosti na fakultě působí dr. Ito. Budou realizovány další v rámci projektu na podporu 
anglického oboru. 
 

� Aktivně zapojit OPF do činnosti mezinárodních organizací sdružujících ekonomické 
fakulty 

Nejsme zase tak aktivně zapojeni, neboť tato skutečnost nepřináší fakultě výraznější přidanou 
hodnotu. 
 

� Iniciovat vznik celouniverzitního stipendijního programu pro zahraniční studenty pro 
studium na SU včetně OPF 
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Rektor SU vyhlásil stipendijní program na podporu studia cizinců/azylantů, na základě kterého 
by se studentům prominulo školné. Také na OPF byl vyhlášen stipendijní program děkana na 
podporu zahraničních studentů studujících v anglickém studijním programu. 
 

� Zkvalitnit propagaci OPF v zahraničí, uspořádat promo akce jako International Week 
nebo Summer School 

Další International Week bude na začátku května.  
 
 
Image fakulty: 

� Vytvořit speciální tým věnující se budování identity a image fakulty 
Tým, který se tomu věnuje, máme.  
 

� Klást důraz na prezentaci fakulty v nových médiích a elektronických komunikačních 
kanálech 

Fakulta se prezentuje aktivně, má facebook, instagram, youtube… 
 

� Zaměřit se na vystoupení zaměstnanců fakulty v televizi 
Prof. Stavárek uvedl, že se v televizi snaží vystupovat v maximální míře, pobíhá aktivní 
spolupráce s TV Polar.  
 

� Zlepšit komunikaci s absolventy, vytvořit koncept OPF na celý život 
Koncept na celý život znamená to, aby absolventi dávali své děti studovat zase na OPF.  
 

� Rozvíjet programy Univerzity třetího věku a rozšířit je na Junior univerzitu 
Junior univerzita je myšlena na základní školy. Je třeba budovat povědomí o OPF u dětí na 
základních školách. Cíl ještě zpracován není. 
 

� Posílit spolupráci se středními školami 
Využíváme mladých lidí z Business Gate, kteří jezdí na střední školy s konkrétním 
workshopem (studenti SŠ mají za cíl něco konkrétního udělat). Mladí lidé je dokáží lépe oslovit, 
udělat dobrý dojem. Slovenští studenti jsou šikovnější, proto primárně pojedeme na slovenské 
střední školy.   
 

� Partnersky vstupovat do pořádání sportovních, kulturních a společenských akcí 
Snažíme se dostat povědomí o fakultě na veřejnost, např. akcí Běh s děkanem, která proběhne 
v květnu a bude spojená s fotbalovým klubem MFK Karviná.  
 
 
Hospodaření: 

� Zasadit se o spravedlivý rozpis finančních prostředků v rámci univerzity i fakulty 
Poté, co byl do funkce rektora jmenován doc. Tuleja, se rozpis finančních prostředků na 
univerzitě i fakultě řídí ministerskými pravidly. 
 

� Optimalizovat fond nemovitostí a efektivně nabízet volné prostory  
k pronájmu či prodeji 



~ 5 ~ 
 

Hledáme úspory, zbavujeme se nepotřebných nemovitostí. U budovy Žižkova se nám to 
povedlo. U polské školy to prozatím vypadá tak, že si budovu vezme město bezúplatně zpět. 
Sníží se nám tím náklady, nebudeme muset udržovat budovu.  
 

� Řídit a koordinovat podávání projektových žádosti, pečlivě vyhodnocovat přínos 
projektů zejména ve vztahu ke spoluúčasti 

Čísla hospodaření vypadají dobře, ale před námi jsou velké projekty, kde bude nutné 
spolufinancování, není dlouhodobá jistota financování vysokých škol. 

 
� Aktivně získávat účelové finanční prostředky na investiční akce 

V tomto roce bude zahájena investiční akce rekonstrukce Malého a Velkého sálu, která bude 
financována z prostředků MŠMT.  
 

� Zahájit přestavbu objektu E, D1, D2 v areálu Na Vyhlídce 
Vzhledem k tomu, že již na fakultu nejsou přijímáni studenti do oboru Hotelnictví a tento obor 
nebude v budoucnu fakulta nabízet, není potřeba mít gastrocentrum, se kterým se počítalo 
v rámci přestavby objektů Na Vyhlídce. Tato investice je tak pro fakultu nerealizovatelná, i 
vzhledem k novým podmínkám MŠMT na investiční akce (spolufinancování, efektivnost, 
úspory, …)  
 
 
Vedení fakulty: 

� Definovat vizi a strategii rozvoje fakulty, mít odvahu rozhodnout a přijmout za 
rozhodnutí odpovědnost 

� Otevřeně informovat o záměrech a rozhodnutích vedení fakulty 
� Aktivně spolupracovat s AS OPF a zástupci fakulty v AS SU 
� Iniciovat konzultace a spolupráci s dalšími ekonomickými fakultami 
� Provádět personální politiku s ohledem na dosažení optimální odborné, kvalifikační a 

věkové struktury akademického sboru 
� Pečlivě vyhodnocovat a rozvíjet systém Osobních plánů rozvoje 
� Podporovat další vzdělávání zaměstnanců 
� Vytvářet pozitivní atmosféru, příjemné a motivující pracovní prostředí 
� Podporovat spolupráci mezi katedrami, akademickými a neakademickými pracovníky 
� Klást důraz na vybudování přirozeného pocitu loajality a sounáležitosti zaměstnanců a 

studentů s fakultou a univerzitou 
Snažíme se maximálně, jak to jen jde, tyto body splňovat. Je spíše na ostatních pracovnících 
OPF, aby zhodnotili činnost vedení fakulty. 
 
 
Předsedkyně senátu poděkovala děkanovi za prezentaci a vyzvala přítomné k diskusi. 
 
Dr. Bernatík vznesl dotaz, s kým fakulta spolupracuje, pokud jde o posílení spolupráce se 
středními školami, a zda existuje nějaký klíč, podle kterého se střední školy vybírají. Současně 
vznesl dotaz, zda na seznamu těchto institucí je i Gymnázium v Českém Těšíně, kde se 
historicky OPF neprezentovalo, přičemž lze vycházet z předpokladu, že tyto studenty lze 
považovat za minimálně stejně kvalitní, jako ze středních škol negymnaziálního typu. Rovněž 
informoval, že v minulém měsíci se v této škole prezentovala mj. i TUL, stejně jako Univerzita 
Pardubice, a jiní. Doporučuje zvážit navázání aktivit a spolupráce i s touto školou. 
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Doc. Lebiedzik objasnil, že byla udělána analýza z hlediska studentů, kteří zde přicházejí 
studovat. Největší množství přichází z našeho regionu. Jedná se o vytipované školy v Karviné, 
Bohumíně, Orlové, Ostravě. V Českém Těšíně se snažíme domluvit s Gymnáziem. Ale ochota 
spolupracovat musí být i na druhé straně. Druhá skupina škol je na Slovensku – Žilina, Čadca, 
Turzovka atd.    
 
Dr. Bernatík se dále zeptal, zda se uvažuje možnost nabídky MBA kurzů?  
 
Prof. Stavárek konstatoval, že existují 2 varianty, kdy jednou z nich je tzv. low-cost studium za 
účelem získání titulu, což rozhodně není cesta, kterou by se OPF chtěla vydat. Druhou variantou 
je plnohodnotné MBA studium, což je ale v posledních letech prodělečná činnost na školách, 
které toto studium realizují. 
 
Dr. Franěk se otázal, zda „polskou“ školu definitivně vrátíme městu a co bude s objektem E Na 
Vyhlídce.  
 
Doc. Tuleja informoval, že oficiální stanovisko města v tomto okamžiku vedení univerzity 
nemá k dispozici. Dle jeho informací by se měl tento bod projednávat na dubnovém zasedání 
zastupitelstva SMK. Pokud se SMK rozhodne budovu převzít, je cílem vedení univerzity 
nejpozději v květnu převést budovu do vlastnictví Statutárního města Karviná. 
Pokud jde o rekonstrukci objektu Na Vyhlídce, pak se můžeme rekonstrukci této budovy zařadit 
do investičního programu v rámci objemu finančních prostředků, jež jsou alokovány na MŠMT 
pro investice SU. Vzhledem k výši spoluúčasti a potřebnosti výukových prostor ze strany OPF 
však rektor tuto možnost nedoporučuje. Další kroky spojené s údržbou budovy E jsou k diskusi. 
 
 
3. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2016 
 
Výroční zprávu o hospodaření fakulty za rok 2016 představil děkan fakulty s tím, že obsahuje 
v podstatě podrobněji zpracované informace o hospodaření fakulty v roce 2016, které zazněly 
na minulém zasedání senátu.  
 
Předsedkyně senátu uvedla, že VZ byla projednána s Komisí pro hospodářské záležitosti a 
následně vyzvala předsedu KHZ k vyjádření k Výroční zprávě o hospodaření SU OPF za rok 
2016. Předseda komise Ing. Verner potvrdil, že zpráva byla komisí podrobně projednána a byly 
zodpovězeny doplňující dotazy členů KHZ. Na základě jednoho z dotazů je navrženo z listu 11 
pod tabulkou vymazat informace o "kontrolní vazbě", který je pro fakultní úroveň zavádějící a 
irelevantní. Zápis z jednání KHZ byl zaslán členům senátu. 
 
Předsedkyně senátu poté požádala o případné připomínky a dotazy. 
 
O slovo se nepřihlásil žádný z členů senátu, proto bylo nejprve přistoupeno k hlasování 
o navrhované úpravě dokumentu a poté bylo přistoupeno k hlasování o Výroční zprávě 
o hospodaření SU OPF za rok 2016. 
 
Hlasování o úpravě dokumentu:  
Pro:  9   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
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Hlasování o VZ o hospodaření:  
Pro:  9   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2016 ve znění navržené 

úpravy.  
 
 
 
4. Vyhodnocení Aktualizace Dlouhodobého záměru SU OPF v Karviné za rok 2016 
Předsedkyně senátu na úvod sdělila, že dle novelizovaného vysokoškolského zákona tento 
dokument senát neschvaluje, pouze bere na vědomí. Poté předala slovo děkanovi fakulty, který 
uvedl, že tento dokument byl projednán na Vědecké radě SU OPF, kde k němu zaslechli nějaké 
připomínky. Uvedl, že bude rád, pokud dostane nějaké další připomínky či doporučení.  
 
Vzhledem k tomu, že nikdo z přítomných senátorů nevznesl dotaz ani připomínku, 
dr. Koštuříková zahájila hlasování o usnesení, že senát bere daný dokument na vědomí. 
 
Hlasování:  
Pro:  9   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Vyhodnocení Aktualizace Dlouhodobého záměru SU OPF v Karviné za rok 2016.  
 
 
5. Různé 
 
Dr. Koštuříková uvedla informaci z porady vedení, že se připravuje rozpočet a rozpis 
prostředků na jednotlivé součásti. AS SU OPF by k tomu měl dostat informace a na dubnovém 
zasedání bude schvalovat rozpis prostředků. Dále požádala legislativní komisi, aby začala 
pracovat na vnitřních předpisech - Volební řád AS SU OPF a Jednací řád AS SU OPF, jelikož 
tyto dokumenty musí projít schvalovacím procesem nejen na senátu fakulty, ale také na 
univerzitním senátu. Vnitřní předpisy musí být zaslány k registraci na MŠMT nejpozději do 
konce srpna 2017. 
  
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 3. 5. 2017 v 13:00 hod. v místnosti A 308. 
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Ing. Lucie Bínová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 29. 03. 2017 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2016 ve 
znění navržené úpravy.  

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné bere na vědomí Vyhodnocení Aktualizace Dlouhodobého záměru SU OPF 
v Karviné za rok 2016.  
 
 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 


